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PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT 

MESYUARAT KEDUA PENGGAL KEEMPAT, 

PARLIMEN KEEMPAT BELAS (2021) 

 

PERTANYAAN  : LISAN 

 

DARIPADA  : TUAN PRABAKARAN A/L M  

   PARAMESWARAN [ BATU ] 

          

TARIKH   : 25 OKTOBER 2021 (ISNIN) 

 

 

SOALAN 

 

Tuan Prabakaran A/L M Parameswaran [ Batu ] minta MENTERI 

WILAYAH PERSEKUTUAN menyatakan apakah tindakan yang telah 

diambil untuk mengatasi masalah yang dialami penduduk perumahan Sri 

Aman, Jinjang. Pembeli rumah di sana dibelenggu isu kebocoran dari 

merata tempat di dalam dan di luar rumah mereka. Masalah ini berlarutan 

semenjak mereka pindah masuk pada tahun 2017.  
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JAWAPAN 

 

Tuan Yang di-Pertua, 

 
Untuk makluman Ahli Yang Berhormat Batu, PPR Seri Aman ini telah 

diserahkan oleh pihak KPKT kepada pihak DBKL pada tahun 2017 dan ia 

merangkumi empat (4) blok melibatkan 1,600 unit.  

 
Isu kebocoran yang berlaku adalah disebabkan oleh kegagalan sistem 

kalis air unit serta masalah paip bocor menyebabkan resapan berlaku di 

luar dan juga di dalam unit-unit pembeli/ penyewa di kawasan tersebut. 

 
Lawatan tapak oleh Datuk Bandar dan Pengurusan Tertinggi Dewan 

Bandaraya Kuala Lumpur (DBKL) juga telah diadakan pada 11 September 

2021.  

 

Bagi menyelesaikan masalah ini dari berulang, pihak DBKL telah 

mengambil beberapa pendekatan termasuk mengubahsuai jajaran paip 

dalam unit serta sistem kalis air terhadap unit-unit yang terlibat.  

 

Namun begitu, isu kerosakan berulang ini telah menyebabkan kos baik 

pulih yang tinggi di PPR berkenaan dan DBKL akan komited untuk 

membaik pulih kerosakan-kerosakan tersebut dan dalam masa yang sama 

DBKL turut merujuk perkara ini kepada Kementerian Perumahan dan 

Kerajaan Tempatan (KPKT). 

 
Sekian, terima kasih. 
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PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT 

MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEEMPAT 

PARLIMEN KEEMPAT BELAS 2021 

 

 

PERTANYAAN : LISAN 

 

DARIPADA          : DATO’ HAJI AHMAD NAZLAN BIN IDRIS 

[JERANTUT] 

 

TARIKH  : 25 OKTOBER 2021 (ISNIN) 

 

 

SOALAN 

 

 

DATO’ HAJI AHMAD NAZLAN BIN IDRIS [JERANTUT] minta 

PERDANA MENTERI menyatakan sejauh mana Perintah Tahan 

Pelepasan (WRO) yang dikeluarkan oleh Jabatan Kastam dan 

Perlindungan Sempadan (CBP) Amerika Syarikat ke atas FGV Holdings 

Berhad memberi kesan kepada peneroka FELDA dan apakah usaha 

Kerajaan untuk menyelesaikan isu ini. 
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JAWAPAN 

 

DIJAWAB OLEH YB DATO' SRI MUSTAPA BIN MOHAMED 

MENTERI DI JABATAN PERDANA MENTERI (EKONOMI) 

 

Tuan Yang di-Pertua, 

 

1. Perintah Tahan Pelepasan (WRO) yang dikeluarkan oleh Jabatan 

Kastam dan Perlindungan Sempadan (CBP) Amerika Syarikat ke atas 

FGV Holdings Berhad (FGV) telah menyebabkan produk sawit yang 

dikeluarkan oleh FGV dan anak syarikat serta syarikat usahasama FGV 

tidak dapat dieksport ke Amerika Syarikat. Namun demikian, larangan 

eksport tersebut tidak memberi implikasi besar kepada FGV dan 

peneroka FELDA kerana jumlah eksport minyak dan produk sawit ke 

Amerika Syarikat adalah kecil iaitu kurang 0.1% daripada jumlah eksport 

FGV. 

 

2. Walau bagaimanapun, Kerajaan dan FELDA memandang serius isu 

pengeluaran WRO oleh CBP yang memberi kesan negatif terhadap 

reputasi FGV dan boleh menyebabkan kesan susulan (ripple effect) yang 

menjejaskan kebolehpasaran produk FGV di luar pasaran Amerika 

Syarikat. Pengeluaran WRO ini juga dikhuatiri akan menyebabkan negara 

lain turut mengambil tindakan serupa dengan mengadakan siasatan ke 

atas FGV yang seterusnya mampu mendedahkan FGV kepada risiko 

sekatan pasaran penjualan minyak dan produk sawit FGV.  Sekiranya 

perkara ini berlaku, ianya akan memberi kesan kepada peneroka FELDA 

apabila FGV terpaksa mengurangkan pembelian buah sawit daripada 

peneroka FELDA disebabkan sekatan kebolehpasaran produk sawit 

FGV.  

 

3. Bagi menangani perkara ini, FGV sedang mengambil langkah-

langkah penambahbaikan yang telah disyorkan oleh CBP termasuk 

melantik juruaudit bebas bagi menjalankan penilaian operasi FGV 

terhadap 11 petunjuk Pertubuhan Buruh Antarabangsa (ILO) berkaitan 

buruh paksa, seperti yang dinasihati oleh CBP.  
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4. FGV kini sedang mengemukakan tawaran kepada juruaudit 

berpotensi dan menjangka akan memuktamadkan pelantikan pada 

November 2021. Penilaian ini bagi menentukan sama ada terdapat 

amalan penggunaan buruh paksa mengikut definisi Pertubuhan Buruh 

Antarabangsa atau ILO. Penilaian ini dibuat dalam keseluruhan rantaian 

bekalan buah tandan segar (BTS) termasuk daripada tanah rancangan 

FELDA.  Proses penilaian dijangka akan mengambil tempoh 5 hingga 8 

bulan dan selepas laporan penilaian dan tindakan pembetulan 

dilaksanakan, FGV dan juruaudit akan mengemukakan laporan kepada 

CBP untuk pertimbangan penarikan balik WRO yang dikeluarkan.   

 

5. Pada masa yang sama, FGV sedang giat melaksanakan pelbagai 

usaha dan inisiatif bagi menambah baik amalan perburuhan di ladang-

ladang kelapa sawit FGV. Ini termasuk program kerjasama bersama Fair 

Labor Association (FLA) yang merangkumi pelbagai aspek amalan buruh 

antaranya penambahbaikan proses pengambilan pekerja asing, 

pengukuhan program latihan hak asasi manusia untuk pekerja-pekerja 

ladang, pengukuhan mekanisme aduan serta pemantapan sistem 

pemantauan kepatuhan terhadap piawaian perburuhan. 

 

 

Sekian, terima kasih.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 


